
Protokół  Nr XXXII/2021 

z sesji Rady Miasta Świdwin z dnia 28 kwietnia 2021 r. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

3. Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w I kwartale 2021 r. 

4. „Czas dla samorządu". 

5. Gospodarka odpadami komunalnymi. 

6. Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli wydatkowania środków 

finansowych z przeznaczeniem na dofinasowanie zadań  ujętych w rocznym programie 

współpracy pomiędzy Gminą  Miejską  Świdwin a organizacjami pozarządowymi na 2021 rok 

w zakresie sportu „Stowarzyszenie AP TECHNIK". 

7. Podjęcie uchwał: 

• uchwała Nr XXXII/198/21 w sprawie przystąpienia Miasta Świdwin do realizacji 

Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" edycja 2021 realizowanego ze 

środków Funduszu Solidarnościowego 

• uchwała Nr XXXII/l 99/21 w sprawie przystąpienia Miasta Świdwin do realizacji 

Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa" - 

edycja 2021 oraz określenia zasad jego realizacji 

• uchwała Nr XXXII/200/21 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza 

Miasta Świdwin 

• uchwała Nr XXXII/201/21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok 

• uchwała Nr XXXII/202/21 w sprawie przeniesienia prawa własności 

• uchwała Nr XXXII/203/2 1 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres do 10 

lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy działki gruntu 

nr 411/7 w obrębie ewidencyjnym 0118 Świdwinek 

• uchwała Nr XXXII/204/2 I w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania umowy 

dzierżawy 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
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10. Zamknięcie sesji. 

Ad. ł  

Przewodnicząca Rady M. Stępniak o godz. 10:00 otworzyła XXXII sesję  Rady Miasta 

Świdwin. Sesja odbyła się  w trybie mieszanym. Przewodnicząca sprawdziła obecność  
radnych. Na 15 radnych obecnych było 13, nieobecne- M. Makowska i 1. Markiewicz. 

W dalszej części obrad przewodnicząca przedstawiła porządek sesji i postawiła wniosek 

formalny o zmianę  porządku obrad i wprowadzenie projektu uchwały Nr XXXIII205/21 w 
sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniosku. 

Radni nie mieli pytań  i przystąpili do głosowania. 

WYNIK GŁOSOWANIA: za przyjęciem wniosku Przewodniczącej Rady zagłosowało 13 

radnych, jednomyślnie. 

Projekt uchwały Nr XXXII/205/21 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniosku został  
wprowadzony do porządku obrad. 

Ad.2 

Przewodnicząca Rady poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady. 

Ad.3 

Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w I kwartale 2021 r. załącznik nr 1 do 
protokołu. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  o termomodernizację  - jakie koszty poniosło miasto, czy 
środki z RPO nie są  zagrożone, do kiedy mają  zostać  rozliczone i co się  stanie kiedy tego 
współfinansowania nie będzie? 

Pan Burmistrz P. Feliński odpowiedział, że ustalane są  szczegóły z wykonawcą. 75% prac 
zostało zaakceptowanych na budynku Szkoły Podstawowej nr 3, 95% na budynku MOPS-u. 

Burmistrz dodał, ze nie widzi zagrożenia realizacji tej inwestycji. Być  może jeżeli zostanie 
wyłoniony nowy wykonawca, nastąpią  zmiany w kosztach. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  jakie zmiany będą  w kosztach? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie wie jakie oferty zostaną  zaprezentowane, jakie ceny i 
kto stanie do przetargu. 
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Radny P. Szyposzyński zapytał  Burmistrza czy zgodzi się  teraz, że wybór tego wykonawcy 

był  złym wyborem? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że urząd jest zobowiązany żeby wybrać  ofertę  
najkorzystniejszą. Ta oferta była wybrana, bo była najtańsza. Wykonawca spełniał  wszystkie 

wymogi. Kwestia tylko tego, że wykonawca okazał  się  nierzetelny i umowa została z nim 

rozwiązana. 

Burmistrz dodał, że przeszkadza mu to, że w zapytaniach ofertowych czy w przetargach jest 

cena i często samorządy mają  problem z tym, że ta jakość  jest mniejsza, ale takie są  przepisy 

w Polsce. 

Przewodnicząca Rady  zapytała gdzie ma być  zrealizowana inwestycja, zakup sauny 

zewnętrznej"? Przewodnicząca dodała, że mamy dosyć  niedoinwestowaną  infrastrukturę  na 

stadionie miejskim czy na basenie miejskim, więc skąd taki pomysł? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że propozycja wyszła ze środowiska świdwińskich morsów. 

Teraz jest to modny kierunek i taka sauna będzie spełniała swoją  funkcję. 

Przewodnicząca Rady  powiedziała, że ma wątpliwości co do zasadności tego projektu. 

Pan Burmistrz dodał, że ten obiekt zarządzany by był  przez PW Relax. 

Przewodnicząca Rady  zapytała czy planowana jest jakaś  większa infrastruktura na Bukowcu 

czy to będzie tylko ta jedna inwestycja? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że chodzi o zagospodarowanie jeziora Bukowiec, żeby miasto 
mogło tam inwestować  i przywrócić  dawną  funkcję  temu miejscu. Burmistrz dodał, że stara 
się  o dofinansowanie z LGD na budowę  pomostów nad jeziorem. 

Przewodnicząca Rady  zapytała czy powstała jakaś  koncepcja na zagospodarowanie tego 
terenu? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jeszcze nie. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że idziemy w inwestycje nie mając koncepcji i bez 
znajomości całego projektu jest to trudne w ocenie. 

Pan Burmistrz  powiedział, że w przyszłorocznym budżecie taka koncepcja 
zagospodarowania całego ciągu wokół  Bukowca powinna się  znaleźć. 

Przewodnicząca Rady podsumowała, że jest za, ale nąjpierw koncepcja, a dopiero później 
ewentualne inwestycje. 

Radny W. Grzesiak  zapytał  na jakim terenie sauna będzie stała, prywatnym? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że na terenie miejskim. 

Radny W. Grzesiak  zapytał  w którym miejscu? 

3 



Pan Burmistrz odpowiedział, że od strony parkingu, wokół  całego jeziora, wyłączając teren 

prywatny państwa Kostrzewskich. 

Radny W. Grzesiak  powiedział, że nie widzi możliwości żeby to tam ustawić. Kto będzie za 

to odpowiadał? Radny zapytał  czy miasto nie ma wyższych celów? Radny przypomniał  o 

przejściu dla pieszych przy HOSSO, którego miasto nie potrafi pomalować. 

Radny zapytał  Burmistrza o plany inwestycyjne na koniec kadencji, ponieważ  radni 

nie wiedzą  co będzie robione za rok, za pół  roku. 

Radny dodał, że najpierw koncepcja, konsultacje z mieszkańcami, czy jest to najważniejsza 

rzecz dla miasta? 

Radny P. Szyposzyński  powiedział, że przychyla się  do stanowiska Przewodniczącej i 
radnego W. Grzesiaka, a ponadto dziwi go sposób organizowania tego miejsca na 7aadzie 
„mamy stary samochód z zepsutym silnikiem, więc najpierw kupmy lewe koło". 

Radna J. Kondracka  zapytała czy mieszkańcy przebywający za granicą  podlegają  Spisowi 

Powszechnemu? 

Pani M. Glodna  odpowiedziała, że taki obowiązek jest na osobach zameldowanych w Polsce, 

a przebywających za granicą. 

Pan Burmistrz  odniósł  się  do wypowiedzi radnych na temat sauny i powiedział, że są  to 

środki dodatkowe. W zeszłym roku z takich środków został  zakupiony tor wodny do PW 

„Relax" 

Burmistrz dodał, że jak się  pojawiają  możliwości dofinansowania z innych źródeł, które nie 
obciążają  budżetu albo w niewielkim stopniu obciążające budżet, to sięga po takie środki. 

Odnośnie pasów, to jeżeli jest zimno nie mamy możliwości wymalowania pasów. Przy 
temperaturach ujemnych farba by się  nie przyjęła. Jak tylko będą  warunki atmosferyczne 
pozwalały, to poprawimy to. 

Radny W. Grzesiak dodał, że to miejsce jest bardzo niebezpieczne i przykro, że Burmistrz 
tego nie widzi. 

Radny M. Dereń  zapytał  na ile jest oszacowany projekt i ile miasto dołoży? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że koszt to około 40 tys., a możliwość  dofinansowania wynosi 
50%, czyli taka strefa kosztowałaby około 20 tys. 

Radny J. Siwek  powiedział, że póki istnieje konflikt interesów z obecnym właścicielem nie 
ma najmniejszego sensu inwestowanie w Bukowiec. 

Jeżeli chodzi o kwestie przejścia dla pieszych to radny zapytał  dlaczego nie można 
zlikwidować  starych pasów, które stwarzają  zagrożenie? 
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Radny zaapelował  o rozwiązanie sytuacji z tymczasowymi barierkami, które uniemożliwia 
wejście na stare przejście dla pieszych. 

Pan Burmistrz powiedział, że pomost i strefę  nie chciał  lokować  na terenie prywatnym. 
Pomost miał  stanąć  od strony „dzikiej plaży" od parkingu i sauna też  od drugiej strony. 

Burmistrz dodał, że rozumie właściciela, że mu się  nie opłaca inwestować  w pomosty tak 
dużych pieniędzy, ale biegacze, morsy korzystają  z jego gościnności. 

Przejście dla pieszych było już  raz szlifowane i jeżeli będzie dalej problem ze starym 
przejściem, to od strony Zus-u nie ma możliwości postawienia barierki, ale od strony sklepu 
pana Bronki takie barierki postawimy. Po wymalowaniu nowych pasów, będziemy to 
obserwować  na bieżąco. 

Ad.4 

Pan W. Wyganowski zapytał  czy są  zabezpieczone środki na roboty na skarpie? Kto jest 
wykonawcą, czy firma z zewnątrz czy nasza? 

Przewodniczący zwrócił  uwagę  na oświetlenie miejskie, które za późno się  wyłącza, a 
za wcześnie zapala. W przypadku Bukowca Przewodniczący stwierdził, że trzeba się  skupić  
na masowości, może spróbować  jakąś  część  terenu odkupić  i wtedy inwestować. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę. 

Po przerwie: 

Ad.5 

Gospodarka odpadami komunalnymi - załącznik nr 2 do protokołu. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  o możliwość  ustawienia fotopułapek przy śmietnikach i 
nawiązał  do tematu edukacji na temat sortowania odpadów komunalnych. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o nadpłatę  z opłat śmieciowych o której mówi informacja RIO, 
natomiast w przedstawionej informacji przez pana Kota jest niedopłata. Jaka jest prawda? 

Radny J. Siwek powiedział, że system gospodarki odpadami jest bardzo niesprawiedliwy, 
ponieważ  mieszkańcy zabudowy jednorodzinnej najlepiej segregują  śmieci, a płacą  taką  samą  
stawkę  jak pozostali, a nie mają  czyszczonych pojemników. 

Radny M. Dereń  zapytał  w jakiej ustawie jest napisane, że właściciele jednorodzinnych 
domów maja być  inaczej traktowani niż  mieszkańcy wspólnot, gdzie pojemniki są  myte? 

Pan A. Kot odpowiedział  na zadane pytania: edukacja jak najbardziej tak. Pan kierownik 
poinformował, że niektóre wspólnoty mieszkaniowe mają  już  zamontowane fotopułapki na 
altanach śmietnikowych, co pozwala wykryć  sprawców wykroczenia. 
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Odnośnie nie mycia pojemników w zabudowie jednorodzinnej, to w tej zabudowie 

mieszkańcy mogą  złożyć  deklarację  pomniejszoną  o 4 zł, gdy będą  bioodpady kompostować  
na własnej nieruchomości. Takiej możliwości nie ma w przypadku wspólnot 

mieszkaniowych. 

Kierownik dodał, że też  uważa, że system nie jest sprawiedliwy. Odpowiadając na pytanie 

pana Derenia, kierownik powiedział, że mówił  o obowiązkach wszystkich właścicieli 

nieruchomości. Ustalając regulamin utrzymania czystości i częstotliwość  odbioru 

napisaliśmy, że nie ma możliwości technicznej, żeby właściciel nieruchomości wielorodzinnej 

sam mył  te pojemniki. W przypadku domów jednorodzinnych umyć  pojemnik jest łatwiej. 

Mycie pojemników podniesie koszty odbioru. 

Radny M. Dereń  spytał  dlaczego jeden właściciel płaci i nie ma usługi zrobionej, a drugi 

ma? Gdzie po umyciu pojemnika właściciel ma wylać  chemię? 

Radny P. Szyposzyński stwierdził, że miasto nie jest po to żeby dopłacać  do śmieci. 

Powinno się  tępić  takie zachowania jak wrzucanie do odpadów bio pampersów, butelek. 

Pan Burmistrz dodał, że jeżeli mieszkańcy nie będą  segregować  odpadów ceny będą  rosły. 
Problemem jest gdy ktoś  segreguje, a sąsiad nie i karanie wszystkich jest problematyczne, 

choć  takie postępowania też  są. Na osiedlu są  mieszkania internackie i tam tym osobom 
zupełnie nie zależy, nie segregują, a kara jest nakładana na całą  wspólnotę. 

Burmistrz dodał, że 17 maja odbędzie się  spotkanie z panem Maciejem Kiełbusem, 
specjalista w tej dziedzinie, który wytłumaczy dlaczego rosną  ceny, jakie są  systemy 
monitorowania. Burmistrz dodał, że chciałby żeby od czerwca straż  miejska przeprowadzała 
kontrole wyrywkowe na wspólnotach. 

Pan A. Kot odpowiadając na pytania radnego M. Derenia powiedział, że radny zadaje dziwne 
pytania. Odpad po umyciu pojemników trafia do kanalizacji sanitarnej. 

Pani M. Grad Skarbnik Miasta odpowiedziała na pytanie radnego W. Grzesiaka - jeżeli jest 
nadpłata, to osoba decyduje i nadpłata jest albo księgowana na zapłatę  na śmieci na następny 
rok, natomiast jeżeli zdarzy się  nadwyżka to miasto nie może przeznaczyć  tej nadwyżki na nic 
innego jak na odpady. 

Radny W. Grzesiak zapytał  dlaczego jest ta nadpłata? 

Pani Skarbnik odpowiedziała., że zdarzają  się  osoby, które wpłacają  więcej. 

Radny W. Grzesiak stwierdził, że jest to suma 103 tys. i jest to niemożliwe. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nadpłata jest za cały rok, na ilość  mieszkańców i też  w grę  
wchodzą  firmy. 
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Ad.6 

Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli wydatkowania środków 

finansowych z przeznaczeniem na dofinasowanie zadań  ujętych w rocznym programie 

współpracy pomiędzy Gminą  Miejską  Świdwin a organizacjami pozarządowymi na 2021 rok 

w zakresie sportu „Stowarzyszenie AP TECHNIK"- załącznik nr 3 do protokołu. 

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie przyjęli Protokół  nr 12 Komisji Rewizyjnej. 

Ad.7 

• uchwała Nr XXXII/198/21 w sprawie przystąpienia Miasta Świdwin do realizacji 

Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" edycja 2021 realizowanego ze 

środków Funduszu Solidarnościowego 

wynik głosowania: za - 13 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXII!199/21 w sprawie przystąpienia Miasta Świdwin do realizacji 

Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa" - 

edycja 2021 oraz określenia zasad jego realizacji 

wynik głosowania: za - 13 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXII/200/2 I w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza 

Miasta Świdwin 

wynik głosowania: za - 11 głosów, przeciw 1 głos, wstrzymał  się  - 1 głos 

• uchwała Nr XXXII/20 ł /21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok 

wynik głosowania: za - 13 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXII/202/2 I w sprawie przeniesienia prawa własności 

wynik głosowania: za - 13 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXII/203/2 I w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres do 10 

lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy działki gruntu 

nr 411/7 w obrębie ewidencyjnym 0118 Świdwinek 

Radny J. Siwek zapytał  kto mógłby szerzej opowiedzieć  o pomyśle? Czy to będzie 

działalność  otwarta dla wszystkich mieszkańców? 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że ma tam być  wybudowana strzelnicą, ogólnodostępna. 

Burmistrz dodał, że może uda się  zorganizować  spotkanie z pomysłodawcą  żeby więcej 

opowiedział  o tym pomyśle. 

Radna B. Bujak zapytała czy miasto nie ma własnych planów co do tego terenu? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jest to teren gminy. Było tam wysypisko komunalne i nic 

miasto nie jest w stanie tam wybudować. Wydzierżawienie tego terenu to jest dla nas czysty 

biznes, bo do 2050 roku nic tam nie można wybudować. 

Radny M. Dereń  powiedział, że będzie tam strzelnica komercyjna i gwarancja dzierżawy na 

10 lat jest adekwatna do zaistniałych wydatków. Radny dodał, że to jest trafiony pomysł. 

Radny P. Szyposzyński dodał, że wydzierżawienie tego gruntu dla miasta to istne eldorado, 

a człowiekowi, który stworzy tą  strzelnicę  w tym miejscu powinniśmy dozgonnie być  

wdzięczni, ponieważ  mielibyśmy nieużytek o wielkości ponad hektarowej działki. 

Radny dodał, że widział  projekt i prawdopodobnie będą  się  tam odbywały zawody rangi 

ogólnopolskiej. 

Radny J. Konat zapytał  czy zakończyła się  rekultywacja wysypiska? 

Pan A. Kot odpowiedział, że rekultywacja wysypiska Świdwinek 2 zakończyła się  w 2015 

roku. Okres trwałości projektu minął  w ubiegłym roku i dlatego jest tam możliwość  
poczynienia jakichkolwiek działań. 

Radni przystąpili do głosowania nad projektem: wynik głosowania: za - 13 głosów, 
jednomyślnie. 

• uchwała Nr XXXIIJ204/21 w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania umowy 

dzierżawy 

wynik głosowania: za —13 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIIJ205/21 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniosku 

• wynik głosowania: za - 11 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  —2 głosy 
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Ad. 8 i 9 

Radny P. Szyposzyński poinformował, że na województwo zachodniopomorskie w drugim 

rozdaniu premier przewidział  550 mln A. Świdwin w pierwszym rozdaniu dostał  zero złotych, 

w drugim rozdaniu zero złotych. Radny dodał, że działania Burmistrza o zabieganie o środki 

są  nisko pojęte. 

W dalszej części wypowiedzi radny przytoczył  ile pozyskały gminy sąsiednie w pierwszym i 

drugim rozdaniu. 

Na koniec radny dodał, że na miejscu Burmistrza jeździłby do Szczecina. 

Pan Burmistrz zapytał  radnego czy wie ile gmin jest w powiecie świdwińskim? Oprócz 

Brzeźna pozostałe też  nie otrzymały tych środków. 

Burmistrz dodał, że prostszego wniosku nie pisał  w życiu i że nie będzie się  wypowiadał, jak 

ten rząd podzielił  te kwoty. Burmistrz powiedział  radnemu żeby sprawdził  analizy 

niezależnych badaczy na temat tego, jak te środki były dzielone. 

Radny P. Szyposzyński powiedział, że w kwestii podziału tych środków zgadza się  z 

Burmistrzem, natomiast Burmistrz jest od tego żeby takie sprawy załatwiać. Gmina Świdwin 

2 mln zł  otrzymała, a pan wójt wizytę  wcześniej złożył  w Szczecinie, a o tym żeby Burmistrz 

gdzieś  jechał  nie było słychać. 

Radny W. Grzesiak zapytał  Burmistrza czy wie jak wygląda mostek przy ulicy Łokietka? 

Gdzie są  posadzone drzewa obiecane przez Burmistrza? Co z funduszami norweskimi, co się  
z tym dzieje? 

Pan Burmistrz odpowiedział: mieliśmy kontrole dróg i mostów, jeden most spełnił  
wymagania, a drugi został  natychmiastowo zamknięty. Nie ma jeszcze kosztorysu naprawy 
tego mostu, ale będą  to duże kwoty i środki najpierw trzeba na to znaleźć. 

Kwestia drzew - Burmistrz powiedział, nie chce robić  tego byle jak, że chce posadzić  
odpowiednie gatunki, które będą  żyły 100 lat i w odpowiednich miejscach. Takie rzeczy 
trzeba przemyśleć, żeby nie było problemu później z infrastrukturą, a nie dlatego, że radny 
chce. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że Burmistrz poniżył  mieszkańców Zatorza, że Burmistrz 
nie ustosunkowuje się  do inicjatywy społecznej mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie wie do jakiej inicjatywy odniósł  się  radny. 

Radny W. Grzesiak odpowiedział, że złożył  do Burmistrza dwie propozycje, o posadzenie 
drzew w mieście, uzupełnienie tych drzew wyciętych bezpardonowo koło zamku. To 
Burmistrz odpowiada za to, ze zdrowe drzewa zostały wycięte przy zamku, w parku małym, 
przy Wojska Polskiego. 
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Radny dodał, że złożył  propozycje, że zorganizuje grupę  młodzieży i żeby miasto wyznaczyło 

miejsce gdzie można posadzić  drzewa i zapewniło sadzonki. Mija ponad miesiąc czasu i nie 

ma reakcji. 

Pan Burmistrz powiedział, że drzewo, które zostało wycięte w małym parku nie było do 

uratowania. Drzewa w mieście wymagają  interwencji, w parku schną  świerki. Jest problem z 

drzewami i musimy je usuwać, bo stanowią  zagrożenie. 

Fundusze norweskie będą  w okolicach maja oceniane. Dostanie się  do drugiego etapu na 

ponad 200 miast, to już  jest zaszczyt. Wykonaliśmy solidną  pracę  i teraz będzie wybrana 
piętnastka z 53 miast. 

Burmistrz zapytał  radnego czy zapoznał  się  z tym projektem? 

Radny W. Grzesiak odpowiedział, że nie śpi i dużo czyta. 

Pan Burmistrz dodał, że to jest ponad 150 stron solidnej pracy. Czy my dostaniemy te 
pieniądze, czy nie, to mamy 100 tys. na  program, nie pamiętam nazwy, oprócz tego 
uczestnictwo w tym projekcie daje nam możliwość  sięgania po środki unijne, bo zaczyna się  
nowa perspektywa. Teraz nie ma żadnych środków unijnych, były środki norweskie i my po 

nie sięgnęliśmy. I z grantu jednego I z ,Aktywnych obywateli" przez stowarzyszenie 

puściliśmy i na kulturę, gdzie zamek w partnerstwie ze starostwem też  po te środki sięgnął. 
Teraz czekamy na nową  perspektywę, ale mamy solidne podstawy po to, żeby w tej nowej 
perspektywie funkcjonować. 

Radny J. Konat poinformował, że po swojej komisji rozmawiał  z przedstawicielem Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, który oświadczył, że wszystkie drogi przebiegające przez miasto 
Świdwin nie będą  przebudowywane, poza doraźnymi naprawami. 

Radny zwrócił  się  do Burmistrza z wnioskiem o to, by zwrócił  się  do ZDW o odnowienie 
znaków poziomych, szczególnie na ścieżkach rowerowych. 

Radny zwrócił  też  uwagę  na konieczność  przeprowadzenia przeglądu ulic w mieście i 
doraźnie ich naprawianie. 

Radna J. Kondracka stwierdziła, że zaobserwowała, że na cmentarzu przy ul. Cmentarnej 
ludzie jeżdżą  rowerami, motorynkami, czy pana, który na cmentarzu się  załatwiał. Na 
cmentarzu nie ma segregacji, w związku z czym radna złożyła wniosek do Komisji 
Bezpieczeństwa w sprawie zainstalowania monitoringu na cmentarzu przy ul. Cmentarnej.  

Radny J. Konat dodał, że dwa lata temu na cmentarzu były dwie kamery, które podobno 
były atrapami, ale miały swoje oddziaływanie. 

Radny zgodził  się  z wnioskiem radnej J. Kondrackiej. 

Radna J. Kondracka potwierdziła, że kamera przy ul. Popiełuszki jest atrapą  o czym wiedzą  
już  mieszkańcy. 
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Radny M. Dereń  zapytał  pana A. Kota kiedy ruszą  oczyszczarki na ulice, bo całe Zatorze nie 

jest posprzątane. 

Pan A. Kot odpowiedział, że na pewno wszystkie ulice będą  zamiecione jeden raz przed 

majówką. 

Pan Burmistrz dodał, że jest opublikowany harmonogram tych prac i jest prośba, żeby w dni 

kiedy będzie jeździła zamiatarka przestawiać  samochody. 

Radna B. Bujak powiedziała, że członkowie Komisji Rewizyjnej wnioskowali o 

sporządzenie planu nasadzeń  drzew, zakrzewienia i kwiatów. Czy taki plan powstał? 

Pan A. Kot odpowiedział, że nie mamy takiego planu z tego względu, że trudno jest 
zaplanować  nasadzenie drzew czy krzewów w całym mieście. 

Radny P. Szyposzyński powiedział, że chciałby żeby Komisja Bezpieczeństwa jak 

najszybciej zajęła się  mostem na Łokietka. Czy jest jakaś  dokumentacja techniczna tego 

mostu? 

Radny zwrócił  się  do Burmistrza, żeby skierował  ludzi na mostek „samowolę  budowlaną" na 
Redze, bo jego stan jest krytyczny. 

Radny zwrócił  się  też  z apelem do radnych aby wsparli działania związane z wyposażeniem 

biura Rady w nowe meble. 

Przewodnicząca Rady dodała, że faktycznie stan wyposażenia biura Rady jest taki, który nie 
umożliwia wykonywanie pracy w sposób bezpieczny, zgodnie z wymogami bhp. 
Przewodnicząca poprosiła, żeby przyjrzeć  się  temu w jakich warunkach pracuje pracownik 

obsługujący Radę. 

Pan Burmistrz powiedział, że rozmawiał  już  z radnymi, żeby przedyskutować  kwestię  
przeniesienia biura Rady na piętro, a wydział  pani Głodnej zostałby przeniesiony na dół. 
W Programie Dostępność  Plus do 2025 roku będziemy musieli urząd dostosować  do potrzeb 
osób starszych i niepełnosprawnych. Wszystkie działy, które są  najbardziej oblegane przez 
mieszkańców mielibyśmy na dole. 

Przewodnicząca Rady dodała, że oczekuje tej rozmowy, bo ze strony radnych nie było 
żadnych przeszkód odnośnie przeniesienia w inne miejsce, ponieważ  w biurze Rady brakuje 
szafy. Przewodnicząca poprosiła również  o wyznaczenie miejsca na parterze, w którym radni 
mogli by przyjmować  mieszkańców w czasie dyżurów. 

W dalszej części Przewodnicząca zwróciła się  z propozycją  stworzenia zespolu z radnych, 
którzy zajęliby się  przygotowaniem koncepcji nowego sztandaru Rady Miasta Świdwin. 

Radni zaproponowali następujący skład: K. Olszewski, P. Szyposzyński i J. Konat. 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę  na pracę  w zespole. 
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Pani Wiceburmistrz B. Ociepa przedstawiła informację  na temat diagnostyki brzóz przy 
ulicy Wojska Polskiego - załącznik do protokołu nr 4. 

Pani A. Zdunek kierownik MOPS przekazała informacje na temat Programu Projekt - 

Region Dobrego Wsparcia. 

W ramach zaplanowanych działań  możliwe będzie m.in. sfmansowariie: 

1. komunikacyjnych urządzeń  przenośnych noszonych na nadgarstku (smartwatch - opaska 

dla seniora); 

2. kart SIM z transmisją  danych (6 Gb miesięcznie w technologii LTE, 100 minut miesięcznie 

do wszystkich sieci w Polsce, 300 sms miesięcznie do wszystkich sieci w Polsce); 

3. terminali do bezdotykowego pomiaru temperatury zintegrowany z dedykowanym stojakiem 

podłogowym i automatycznym podajnikiem płynów dezynfekujących; 

4. dostępów do kompleksowego systemu aplikacji mobilnych i paneli do zarządzania 

usługami społecznymi na poziomie gminy, powiatu lub jednostki; 

5. dostępów do infrastruktury serwerowej niezbędnej do przechowywania danych z 

udostępnianych paneli, a także wsparcie merytoryczne i techniczne dla optymalnego 

wykorzystania zasobów systemu. 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady ogłosiła sesję  za zamkniętą. 

Protokołowała: 	 Przewo 	ząca Rady: 

M. T1yszczuk 	 Mo 	ępniak 
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